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SKRIFTLIG FRÅGA TILL STATSRÅD

Till energi- och näringsminister Ebba Busch (KD)

2022/23:677 Säkerhetsrisker vid utbyggnad av transmissionsnätet

Säkerhetspolisen och Energimyndigheten har skickat signaler om 
säkerhetsrisker vad gäller energiförsörjningen. En brist är att vi saknar egen 
kompetens inom energibranschen för nybyggnation av vårt transmissionsnät. 
Den stora framtida utbyggnad som behöver ske, särskilt för att säkerställa att 
elområde 3 och 4 har rimlig elförsörjning, utförs främst av entreprenörer med 
utländsk arbetskraft. Det saknas anställda för drift, underhåll, felavhjälpning 
eller nybyggnation vilket leder till att hela arbeten läggs ut på entreprenad.

Jag är särskilt oroad över Skånes kraftproduktion. Skåne, som står för en 
fjärdedel av det behov vi har, är starkt beroende av eltillförsel via 
transmissionsnätet.

Svenska kraftnät kommer att rekrytera fler medarbetare för att kunna ta ansvar 
för utbyggnaden, men i nuläget förefaller det inte som att upphandlingssystemet 
med entreprenörer kommer att förändras trots det förändrade säkerhetsläget.

Lagen om offentlig upphandling tillämpas, men de krav som ska ställas verkar 
inte ta hänsyn till att kunskapsöverföringen är en risk för Sveriges säkerhet eller 
att risken för kartläggning, intrång eller attacker ökar påtagligt. Kunskap om det 
svenska kraftnätet och alla dess komponenter läggs ut på entreprenad.

Med anledning av detta vill jag fråga energi- och näringsminister Ebba Busch:

 

Anser ministern att det finns skäl att titta på säkerhetssituationen i det svenska 
transmissionsnätet, vad gäller underhåll, drift och utbyggnad, och om så är 
fallet vilka åtgärder avser ministern att vidta?

………………………………………

Zinaida Kajevic (S)

Från Riksdagsförvaltningen
2023-05-15
Besvaras senast
2023-05-24 kl. 12.00
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Överlämnas enligt uppdrag

Anna Aspegren


